

Class Grade 9-12 Syllabus

Semester : Spring 2020(Jan 5 th --- May 17 th)

Class Hour : Sunday 2:45 - 4:15 PM

Classroom : BSN-1310

Instructor: Mrs. Yan Zhang

E-mail: yan.zhang1023@gmail.com

Course Description (课程介绍):

The Advanced I (G9-12) Chinese Language and Culture course will continue to help students build on Chinese skills previously learned in grade 8. Although the content of the course will be harder than any regular American University/College Level Mandarin Chinese courses, we will help student prepare for SAT Chinese with Listening Subject Test by giving some of the tests in SAT format. <http://sat.collegeboard.org/practice/sat-subject-test-preparation/chinese>. In addition to regular class work, students will be introduced to Presentation, Performance, Eloquence seen in Chinese language competitions such as Chinese Bridge Language Competition (<http://www.chinese.cn/bridge/>)

中文高级班-I着重于提高学生的语言表达能力。学生应已完成八年级的中文课程。中文听说读写已经达到比较高的水平。

Prerequisite:

Speak Mandarin Chinese Fluently 听说读写已经达到比较高的水平。

Age recommendations (学生年龄段): Students who have finished grade 8 Chinese are qualified to join our class.

Textbooks (教材):

中文第9 册书 (中国暨南大学华文学院 编)

References (参考资料):

新华字典

Objectives (教学目标):

1. Learn and Consolidate characters and phrases , recognition of similar-looking, similar-sounding words.

Identify and correctly use grammar, sentence structure, patterns and Idiom.

2. Practice the ability to understanding and participate in spoken Mandarin in dialogue and narratives.

3. Practice understanding main and supportive themes and ideas within a passage based on real-life materials.

4. Chinese SAT II preparation: According to College Board guidelines, we will review and practice for Chinese SAT II Subject Test. Improve students Listening Comprehension skills, Reading Comprehension skills. Improve students' knowledge of grammar and how to properly use. Encourage students' abilities to better prepare for Chinese SAT II exam over a full year of practice.

5. AP Chinese Language and Culture Course review, practice in Mandarin Chinese emphasizes communication skills in real-life situation. Required Text Book:

6. Presentation , Performance, Eloquence: student are expected to show effort and improvement in communication of facts and feelings.

1. 会读，会写，会用所学生字及词语。正确区别形近字，多音字。熟悉汉语语法的基本结构，基本句型和成语的使用。

2. 反复练习国语发音语音，语调，语顺。

3. 在练习日常生活对话和阅读短文过程中，能概括段落大意、总结其主题思想。提高生活语言的的实际应用能力。

4. 根据美国大学理事会有关中文SAT II的考试标准，反复练习，模拟测验，以提高学生听，说，读，写语言的综合能力，实际帮助学生适应 SAT II 中文测试的方式，并增加临场考试经验。

5. 根据汉语普通话 AP课程的标准要求，强调现实生活中的沟通技巧, 加强日常生活语言的使用及练习。

6. 期待学生积极参与，相互交流，能力学习，提高讲演，表演和口才水平。

Teaching Methods (教学方法):

The lectures and discussions are the major methods to improve the students' understanding of the text. Homework is an important means to help students strengthen their language skills. For those who are preparing for college applications and putting forth effort into extracurricular activities, this course will help you focus on skills that can enhance your college application. The tests/exams will be modeled after SAT Subject Test in Chinese with Listening Practice (Listening comprehension, Usage, Reading comprehension). In-class activities are modeled after Chinese Bridge Language Competition (<http://www.chinese.cn/bridge/>) and will help you improve your oral communication and Presentation skills.

老师引导的学生积极参与的互动式课堂教学为主。课堂上只讲中文。作业用中文发给学生，学生与老师之间的电子邮件和电话交流必须用中文。讲授课文的同时讲授相关的历史文化知识，扩大学生的知识面。

Student/Parent Responsibilities (学生，家长责任义务):

希望家长帮助督促学生保证出勤，按时完成作业。

Required Supplies (文具要求):

两册书、铅笔、原子笔、笔记本、字典。

Grading (评分标准):

Criteria Percentage	%
Attendance and homework	30
Mid-term project	35
Final-term project	35
Total	100

评分标准:

出勤及作业 30%

期中考试 35%
 期末考试 35%
 总计 100%

额外加分：作业，测验,参加学校及班级活动， 语言表达能力

Topic outline:

Date	Topic	Comment
8/16/2020	学习第九册第1课。	First day of school & open registration 开学首日
8/23/2020	学习第九册第1课。	
8/30/2020	学习第九册第2课。	
9/6/2020	No Class, Labor Day 无课，劳动节	No Class, Labor Day 无课，劳动节
9/13/2020	学习第九册第2课。	
9/20/2020	学习第九册第3课。	
9/27/2020	学习第九册第3课。	
10/4/2020	复习	
10/11/2020	学习第九册第4课。	
10/18/2020	学习第九册第4课。	
10/25/2020	学习第九册第5课。	
11/1/2020	学习第九册第5课。	
11/8/2020	学习第九册第6课。	
11/15/2020	学习第九册第6课，总复习	
11/22/2020	Final Exam / 期末考试	Final Exam / 期末考试
11/29/2020	No Class. Thanksgiving Weekend	No Class. Thanksgiving Weekend 无课，感恩节周末
12/6/2020	No Class. USF Final Exam 无课, USF 无教室	No Class. USF Final Exam 无课, USF 无教室
12/13/2020	End of Semester/School Year Events	School Year Events

